
 

 

 
 
 
 
Nr. 66/2022 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 25 august 2022, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Baloga Csilla - 
sat Chilieni, lipsind: Debreczeni László, Keresztes László, Kondor Ágota, Magyarosi 
Imola-Piroska. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 
1078/2022. Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Salut cu respect pe 
toată lumea la ședința ordinară de azi. Vă rog să porniți aparatele de vot. Se pare, că 
suntem statutari. Suntem prezenți 13, lipsesc 8. Vă rog să-mi permiteți, ca la începutul 
ședinței s-mi exprim condoleanță d-lui Keresztes László pentru pierderea soției sale și îi 
doresc alinare, sinceră condoleanță. Suntem prezenți 14. Prima dată aprobăm procese 
verbale. Vă rog să votați procesul-verbal al ședinței ordinare din data de 28 iulie. 
 Se votează cu 14 voturi pentru, 3 consilieri lipsind de la vot (Jánó Mihail, Székely 
Kincső, Kádár Imola). 
 „Urmează procesele-verbale a două ședințe extraordinare. Primul este din data de 
08 august 2022.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Jánó Mihail, Székely 
Kincső). 
 „Acum vă rog să votați procesul verbal al ședinței extraordinare din 18 august.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Jánó Mihail, Székely 
Kincső). 
 „Vă rog să semnalați dacă aveți de adăugat ceva pe Ordinea de zi, sau dacă aveți 
observații în legătură cu aceasta.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Aș dori 
să retrag de pe Ordinea de zi punctul 15. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Dl. viceprimar.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Aș dori să propun mai 
multe puncte la Diverse. Punctele D1, D2, D3, D4, D5 se referă la aprobarea Studiului de 
fezabilitate pentru obiectivele de investiții pentru amenajări locuri de joacă în jurul 
blocurilor de locuințe. Punctul D6 se referă la aprobarea Documentației de Avizare a 
Lucrărilor de Intervenții pentru obiectivul de investiții: „Modernizare străzi în satul 



 

 

Coșeni”. Punctul D7 se referă la aprobarea dezlipirii unui teren situat în municipiul Sfântu 
Gheorghe, str. Albert Álmos. Punctul D8 se referă la aprobarea PT (proiectului tehnic), 
inclusiv modificarea Devizului General aprobat prin HCL 68/2021, pentru obiectivul de 
investiții „Construire locuințe înșiruite”, Cartier rezidențial str. Borvíz, Municipiul Sfântu 
Gheorghe. Punctul D9 se referă la aprobarea modificării Protocolului de organizare și 
funcționare a Centrului Naţional de Excelenţă Sfântu Gheorghe (C.N.E. Sfântu Gheorghe) 
pentru pregătirea elevilor la disciplina sportivă handbal, aprobat prin H.C.L. nr. 231/2020, 
cu modificările ulterioare. D10: aprobarea participării Școlii Gimnaziale „Nicolae Colan” 
la proiectul de finanțare: Consolidarea capacității unității de învățământ Școala Gimnazială 
„Nicolae Colan” în vederea gestionării crizei COVID-19. D11: aprobarea modificării HCL 
nr. 306/2022 privind aprobarea înfiinţării Unității de educație timpurie antepreșcolară cu 
personalitate juridică din Municipiul Sfântu Gheorghe, situată pe strada Kós Károly, nr. 
19/A. D12: modificarea și completarea HCL nr. 333/2020 privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în consiliile de 
administraţie ale instituţiilor de învăţământ preuniversitar din Municipiul Sfântu Gheorghe 
cu modificările ulterioare. D13: desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe în comisiile de evaluare a probei de interviu pentru 
ocuparea funcțiilor de director și director adjunct, din unitățile de învățământ preuniversitar 
de stat din municipiul Sfântu Gheorghe. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc și eu 
pentru propuneri. Înainte să votăm unul câte unul punctele propuse la diverse, apoi Ordinea 
de zi în întregime, o să citesc ceea ce citim la începutul fiecărei ședințe. Înainte de a intra 
în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: – potrivit art. 228 din 
OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt astfel de situații la ședința de azi? Dacă 
nu, vă rog să votați punctele de la Diveres. Cine este de acord cu introducerea pe Ordinea 
de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső). 
 „Mulțumesc frumos. Supun la vot introducerea pe Ordinea de zi a punctului D2.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső). 
 „Mulțumesc frumos. Punctul D3.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső). 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre punctul D4.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Székely Kincső). 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D5.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D7.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D8.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D9.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D10.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D11.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 



 

 

 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D12.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Vajna László). 
 „Mulțumesc frumos. Să votați despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D13.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Dacă dl. viceprimar nu mai are propuneri putem să votăm 
Ordinea de zi în întregime. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Am aprobat Ordinea de zi. Înainte de a începe discutarea 
ordinii de zi, aș dori să vă întreb dacă cineva se înscrie la Diverse? Kolcza István a 
semnalat că ar cere cuvânt la Diverse. Am notat. Urmează punctul I, care a fost avizat 
favorabil de comisiile I, IV și V.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea predării 
către Ministerul Dezvoltării Lucrărilor Publice și Administrației prin Compania Naţională 
de Investiţii “CNI” SA a amplasamentului și asigurarea condițiilor în vederea executării 
obiectivului de investiţii Proiect Tip „Construire creșă medie, str.Nicolae Iorga nr. 24, 
municipiul Sfântul Gheorghe, județul Covasna”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este o revenire la o 
hotărâre anterioară. Este o intenție mai veche, ca să construim o creșă cu finanțarea 
Companiei Naţionale de Investiţii pe acest teren. Am și predat terenul de 6.773 mp, dar se 
pare că există un drept de superficie al Inspectoratului Poliției Județene Covasna pentru 
realizarea unui branșament de energie electrică la sediul Inspectoratului Poliției, de aceea 
trebuie să renunțăm să construim creșa de mărime mare, standard, astfel predăm din teren 
5.849 mp, care este liber de orice sarcini și unde se poate construi o creșă de mărime medie 
și care înseamnă înființarea a 7 grupe de creșă, cu 70 de copii. În afara de asta 
municipalitatea își asumă să execute pe propria cheltuială racordurile la utilități și timp de 
15 ani menține destinația acestuia și asigură mentenanța.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 326/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul II, care a fost avizat favorabil de comisiile I, 
IV și V.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea revocării 
dreptului de folosință gratuită al Direcției de Asistență Socială asupra imobilului situat în 
municipiul Sfântu Gheorghe, str. Kós Károly nr. 19/A, județul Covasna, aparținând 
proprietății publice a municipiului Sfântu Gheorghe, și aprobarea transmiterii dreptului de 
administrare a acestuia în favoarea Unității de educație timpurie antepreșcolară cu sediul în 
municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită faptului că s-a 
reorganizat o instituție, respectiv s-a înființat o instituție nouă, care va coordona creșele din 
oraș, printre altele și din imobilul de pe str. Kós Károly nr. 19/A, de aceea propunem 
revocarea dreptului de folosință gratuită al Direcției de Asistență Socială, care până acum a 
condus creșa, a terenului de 1411 mp, conform cărții funciare, dar de fapt după măsurături 
terenul și clădirea măsoară 1341 mp.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 327/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul III. Până la punctul 9 toate sunt 
asemănătoare, se schimbă doar adresa, numele și prețul. Comisiile I și V au avizat 



 

 

favorabil toate aceste puncte. Îl rog pe dl. viceprimar să prezinte împreună, după care vom 
vota separat. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
cu plata în rate a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat 
în Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 2, sc. B, ap. 1, către Badi Tibor. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Chiriașii de la Câmpul 
Frumos au început să cumpere locuințele. Badi Tibor a solicitat cumpărarea unui 
apartament cu două camere, cu o suprafață utilă de 49 mp, care a fost evaluat de către 
evaluator la o valoare de 15380 euro, la care adăugăm 951 euro pentru lucrările de 
reabilitare, deci suma pentru cu care o vindem este de 16.331 euro. Acesta va fi plătit în 
rate pe o perioadă de 5 ani. Chiriașul dorește cumpărarea cu achitarea unui avans de 10% și 
cu o dobândă anuală de 4%. Csilip István a solicitat cumpărarea unui apartament cu două 
camere, cu o suprafață utilă de 44,64 mp, care a fost evaluat de către evaluator la valoare 
de 14220 euro, la care adăugăm 1945 euro pentru lucrările de reabilitare, suma pentru care 
o vom vinde este de 16.165 euro și dorește cumpărarea la fel, în rate. Karda Balázs a 
solicitat cupmărarea unui apartament cu două camere, cu o suprafață utilă de 48 mp, care a 
fost evaluat la valoarea de 15310 euro, la care adăugăm 926 euro pentru lucrările de 
reabilitare, astefl poate fi cumpărat la valoarea de 16.236 euro, la fel cu plata în rate. Főcze 
Éva a solicitat cumpărarea unui apartament cu două camere, cu o suprafață utilă de 48 mp, 
care a fost evaluat la valoarea de 14890 euro, la care adăugăm 926 euro pentru lucrările de 
reabilitare, astfel poate achiziționa cu suma de 15.816 euro. Molnos József - László a 
solicitat cumpărarea unui apartament cu două camere, cu o suprafață utilă de 31,61 mp, 
care a fost evaluat la valoarea de 10680 euro, la care adăugăm 775 euro pentru lucrările de 
reabilitare și la fel va cumpăra în rate. Baricz András a solicitat cumpărarea unui 
apartament cu două camere, cu o suprafață utilă de 49 mp, care a fost evaluat la valoarea 
de 15510 euro, la care adăugăm 1152 euro pentru lucrările de reabilitare, astfel poate 
achiziționa cu suma de 16662 euro. Fábián József a solicitat cumpărarea unui apartament 
cu trei camere, cu o suprafață utilă de 58,53 mp, care a fost evaluat la valoarea de 18930 
euro, la care adăugăm 1681 euro pentru lucrările de reabilitare, astfel poate achiziționa cu 
suma de 20611 euro.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea punctelor III, IV, V, VI, VII, VIII și IX. Are cineva observații, întrebări 
în legătură cu oricare? Dacă nu sunt, vă rog să votați pe rând.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 328/2022. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
cu plata în rate a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat 
în Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 1, ap. 1, către Csilip István - Róbert. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 329/2022. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării cu 
plata în rate a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat în 
Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 2, sc. B, ap. 8, către Karda Balázs. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 330/2022. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
cu plata în rate a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat 
în Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 2, sc. B, ap. 11, către Főcze Eva. Prezintă: Toth-



 

 

Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 331/2022. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
cu plata în rate a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat 
în Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 4, sc. B, ap. 6, către Molnos Iosif - Ladislau. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 332/2022. 
 PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
cu plata în rate a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat 
în Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 6, sc. A, ap. 3, către Baricz András. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 333/2022. 
 PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfantu Gheorghe situat în 
Cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 10, sc. B, ap. 6, către Fábián József. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 334/2022. 
 „Urmează punctul X, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
 PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unor terenuri ocupate de construcții cu destinația de 
garaje. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „S-a modificat proprietarul 
în cazul a patru garaje și noii proprietari au solicitat transcrierea dreptului de folosință 
asupra terenului pe numele lor, acest lucru conține proiectul de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 335/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XI, care a fost avizat favorabil de comisiile 
I, II și V.” 
 PUNCTUL XI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii 
unui teren situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Gării nr. 5. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de terenul 
autogării, cumpărată recent, care este de 6.325 mp, pe care dorim să-l dezlipim în trei 
loturi: o suprafaţă de 917 mp, care se află sub clădirile închiriate și care ar rămâne la 
municipalitate din cauza contractelor de închirie. O suprafaţă de 4.577 mp, care este 
terenul pe care se află autogara și pe care dorim să-l transmitem în viitor la Multi-Trans 
SA. Respectiv o suprafaţă de 831 mp, chiar lângă stradă, lângă strada Avântului, unde am 
dori să amenajăm parcări.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 336/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XII, care a fost avizat favorabil de comisiile 
I, II și V.” 
 PUNCTUL XII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Avizului 
de oportunitate nr. 4/29.07.2022 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal „Modificare 
parțială UTR 14” str. Vasile Goldiș, Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pe UTR 14 susmenționat, 
propunerea ar fi împărțirea în două, cu două diferite scopuri, primul lot este exclusiv cu 
scop rezidențial, cu regim de înălțime subsol, parter și 10 etaje, iar celălalt cu destinație de 
locuințe, comerț, alimentație publică, servicii, cu regim de înălțime subsol, parter și 4 etaje, 
mansardă, sau etaj retras.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 337/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XIII, care a fost avizat favorabil de comisiile 
I, II și V.” 
 PUNCTUL XIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Iluminat public - strada 
Constructorilor (zona Eprestető - str. Armata Română)”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu realizarea acestei 
investiții s-ar finaliza iluminarea străzii Armatei Române. Proiectul conține 29 aparate de 
iluminat cu surse LED și tot atâta module de telegestiune, care vor fi montate pe 23 stâlpi 
și presupune montarea a 1.10 km de cablu. Valoarea estimată a investiției este de 
1.673.646,07 lei, cu TVA.”  
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 338/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XIV, care a fost avizat favorabil de 
comisiile I și V.” 
 PUNCTUL XIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
acordării unui mandat special reprezentantului municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea 
Generală a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUACOV”. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mandatul este pentru 
aprobarea aderării comunelor Dalnic și Zagon la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară 
”AQUACOV”, respectiv aprobarea includerii în actul adițional aderarea celor două 
comune.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 339/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Punctul XV a fost retras de pe Ordinea de zi. Urmează punctul 
XVI, care a fost avizat favorabil de comisiile I, IV și V.” 
 PUNCTUL XVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind încheierea unui 
contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi ”Asociaţia Centrul de Artă din 
Transilvania – Erdélyi Művészeti Központ Egyesület” în vederea realizării expoziţiilor de 
artă plastică şi cataloagelor aferente. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „La punctul XVI este vorba 
de asocierea municipiului Sfântu Gheorghe cu Asociaţia Centrul de Artă din Transilvania, 
care presupune ca municipalitatea să acorde sprijin material pentru a ajuta asociația pentru 
organizarea expoziţiilor de artă plastică şi fotografică, realizarea cataloagelor expoziţiilor 
de artă şi desfăşurarea programelor, evenimentelor de educare a publicului, și gestionarea 
operelor de artă aflate în patrimoniul părţilor contractante. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 



 

 

Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 340/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XVII, care a fost avizat favorabil de 
comisiile I, IV și V.” 
 PUNCTUL XVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
asocierii între Municipiul Sfântu Gheorghe și Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară 
”Agrosic Közösségek Közti Társulás” în vederea organizării „Festivalului Deliciilor 
Dulci” - „Kürtőskalács”. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Între 8 și 
11 septembrie vom organiza pentru a 4-a oară a „Festivalul Deliciilor Dulci” în centrul 
orașului și avem nevoie de această asociere cu Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară 
”Agrosic Közösségek Közti Társulás”, ca să organizeze programele profesionale. 
Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 341/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XVIII, care a fost avizat favorabil de 
comisiile I, V și VI.” 
 PUNCTUL XVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei 
sume din bugetul local al Municipiului Sfântu Gheorghe pentru finanțarea programului 
sportiv al Asociației Club Sportiv Hockey Club Fenestela 68: ”Pregătirea și participarea 
echipei de hochei pe gheață seniori Háromszéki Ágyusok la campionatul național, divizia 
A și Cupa României, organizat de F.R.H.G. România, sezon competițional 2022-2023”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conform propunerii 
municipalitatea finanțează programul sportiv al Háromszéki Ágyusok cu suma de 
1.150.000 lei, care s-ar face în doi ani. Anul acesta am aloca suma de 550.000 lei, iar anul 
viitor 600.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 342/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Urmează punctul XIX, care a fost avizat favorabil de 
comisiile I, V și VI.” 
 PUNCTUL XIX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei 
sume din bugetul local al Municipiului Sfântu Gheorghe pentru finanțarea programului 
sportiv al Clubului Sportiv de Hochei pe Gheață ”Királypingvinek” Jégkorong Klub 
”Pregătirea și participarea echipelor de hochei pe gheață și patinaj artistic de vârsta U6, 
U8, U10, U12, U14 și U16 în Campionatul Transilvaniei și Campionatul Național” sezon 
competițional 2022-2023. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul Clubului Sportiv 
de Hochei pe Gheață ”Királypingvinek” propunerea de finanțare este în valoare totală de 
376.000 lei, din care în anul 2022 am aloca suma de 191.000, iar în 2023 am aloca suma de 
185.000 lei.  
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Are cineva observații, întrebări? Dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 343/2022. 



 

 

 PUNCTUL XX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 „Pentru luna septembrie 2022 domnul consilier Comăneci Liviu-Vasile, iar în cazul 
lipsei acestuia, domnul consilier Csatlós László. Vă rog să votați. O clipă, dl. Comăneci a 
cerut cuvântul.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Aș vrea să spun, că în 
săptămâna 5-8 sunt plecat din localitate, sper să nu fie nici o ședință.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru informare. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 344/2022. 
 „Punctele D1, D2, D3, D4 și D5 sunt proiecte legate de locuri de joacă, în diferite 
locații. Îl rog pe dl. viceprimar să le preznite împreună. Comisiile de specialitate I, II și V 
au avizat favorabil toate cele 5.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului 
de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Amenajare locuri de joacă – Aleea 
Avântului” din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Toate cele 5 studii de 
fezabilitate prezintă terenuri de joacă impresonante și inovative. În cazul punctului D1 în 
Aleea Avântului s-ar construi pe un teren de 651 mp, care are valoarea estimativă de 
1.779.038,16 lei cu TVA. În cazul punctului D2 s-ar construi pe un teren de 757,7 mp pe 
strada Căminului are o valoare estimativă de 1.363.753,91 lei. În cazul D3 s-ar construi pe 
un teren de 1568,9 mp pe str. 1 Decembrie 1918, practic în spatele ștrandului, care are o 
valoare estimativă de 3.060.673,85 lei. În cazul D4 s-ar construi pe un teren de 3988 mp, 
pe str. Lăcrămioarei, care are o valoare estimativă de 4.374.888,13 lei cu TVA. În cazul 
punctului D5 s-ar construi pe un teren de 2270,56 mp în strada Tineretului și valoarea 
estimată este de 2.915.042,54 lei cu TVA.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea detaliată. Nu a semnalat nimeni faptul că ar avea întrebări, să votăm pe 
rând. Prima dată punctul D1. Vă rog să votați. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 345/2022. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului 
de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Amenajare locuri de joacă – Strada 
Căminului” din Municipiul Sfântu Gheorghe. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 346/2022. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului 
de fezabilitate pentru obiectivul de investiții “Amenajare locuri de joacă – Strada 1 
Decembrie 1918” din Municipiul Sfântu Gheorghe. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 347/2022. 
 PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului 
de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Amenajare locuri de joacă – Strada 
Lăcrămioarei” din Municipiul Sfântu Gheorghe. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 348/2022. 



 

 

 PUNCTUL D5 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului 
de fezabilitate pentru obiectivul de investiții „Amenajare locuri de joacă – Strada 
Tineretului” din Municipiul Sfântu Gheorghe. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 349/2022. 
 „Urmează punctul D6, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I, II și 
V.” 
 PUNCTUL D6 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții pentru obiectivul de investiții: 
„Modernizare străzi în satul Coșeni”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Documentația de Avizare 
a Lucrărilor de Intervenții vizează construirea de drumuri în satul Coșeni. Străzile ce se 
doresc a fi modernizate sunt împărțite în 12 tronsoane, cu o lungime totală de 3.448,00 m, 
și ar conține construirea colectorului de canalizare pluvială în unele cazuri în sistem 
deschis, iar în altele în sistem închis. Valoarea estimată a investiției este de 20.536.337,27 
lei cu TVA. La ședințele comisiilor de specialitate colegul nostru, delegatul sătesc din 
Coșeni a semnalat faptul că o stradă a fost omisă parțial din plan. Am discutat cu Direcția 
Investiții și nu are rost să-l scoatem de pe Ordinea zi în faza proiect tehnic, vom putea 
corecta lipsurile. Deocamdată nu există o urgență, deoarece sperăm ca instalarea gazului să 
se realizeze și se va aproba atât în cazul satului Coșeni cât și în cazul satului Chilieni, firma 
de gaz va realiza și numai după aceea dorim modernizarea străzilor, deci vom putea 
remedia această lipsă. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru preznetare. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 350/2022. 
 „Urmează punctul D7, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I, II și 
V.” 
 PUNCTUL D7 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii 
unui teren situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Albert Álmos. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Dorim dezlipirea unui 
teren în suprafață de 14.022 mp pe patru loturi, în suprafețe de: 13.191 mp, 703 mp, 121 
mp și una de 7mp. Este necesară această dezlipire ca să putem respecta Planul Urbanistic 
Zonal al orașului, pentru care vor fi necesare schimburi de terenuri cu persoane fizice.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 351/2022. 
 „Urmează punctul D8, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I, II și 
V.” 
 PUNCTUL D8 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea PT 
(proiectului tehnic), inclusiv modificarea Devizului General aprobat prin HCL 68/2021, 
pentru obiectivul de investiții „Construire locuințe înșiruite”, Cartier rezidențial str. Borvíz, 
Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am dori să construim 35 
de case, ca locuință de serviciu. Este vorba de clădiri cu regim de înălțime P+1, și dorim să 
construim pe terenul nostru aflat pe str. Borvíz, în grupuri de locuințe înșiruite formate din 



 

 

câte 5 + 10 unități locative. Valoarea estimativă a investiției este de 42.709.190,30 lei cu 
TVA.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 352/2022. 
 „Urmează punctul D9, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I, V 
și VI.” 
 PUNCTUL D9 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării Protocolului de organizare și funcționare a Centrului Naţional de Excelenţă 
Sfântu Gheorghe (C.N.E. Sfântu Gheorghe) pentru pregătirea elevilor la disciplina sportivă 
handbal, aprobat prin HCL nr. 231/2020, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de corectarea 
unei erori. În anexa hotărârii aprobată data trecută, în buget o sumă de 85.000 lei nu a fost 
trecută la punctul potrivit.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 353/2022. 
 „Urmează punctul D10, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I și 
V.” 
 PUNCTUL D10 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
participării Școlii Gimnaziale „Nicolae Colan” la proiectul de finanțare: Consolidarea 
capacității unității de învățământ Școala Gimnazială „Nicolae Colan” în vederea gestionării 
crizei COVID-19. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Școala Gimnazială 
„Nicolae Colan” a depus un proiect pentru a achiziționa echipament medical, dezinfectant, 
alte echipamente de protecție, pentru care ne solicită acordul și pentru care ar primi o 
finanțare de 1.144.566,99 lei cu TVA, în total, în cazul în care aprobăm participarea la 
acest proiect.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
În cazul în care nu sunt observații, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 354/2022. 
 „Urmează punctul D11, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I, IV 
și V.” 
 PUNCTUL D11 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 306/2022 privind aprobarea înfiinţării Unității de educație timpurie 
antepreșcolară cu personalitate juridică din Municipiul Sfântu Gheorghe, situată pe strada 
Kós Károly, nr. 19/A. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Ministerul Educației a 
solicitat să corectăm denumirea instituției, care este Unitate de educație timpurie 
antepreșcolară. Consideră că nu corespunde legislației. Am dori să modificăm în instituție, 
care coordonează creșele din Sfântu Gheorghe. Sper să fiți de acord cu acest lucru.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Văd că nu sunt observații, întrebări. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 



 

 

HOTĂRÂREA NR. 355/2022. 
 „Urmează punctul D12, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate I, IV 
și V.” 
 PUNCTUL D12 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 333/2020 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe în consiliile de administraţie ale instituţiilor de învăţământ 
preuniversitar din Municipiul Sfântu Gheorghe cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de 3 consiliu de 
administraţie. În Consiliul de Administrație al Creșei din municipiul Sfântu Gheorghe, 
propunem desemnarea doamnei consilier local Kondor Ágota; în Consiliul de 
Administrație al Liceului Tehnologic ”Puskás Tivadar”, în locul doamnei consilier local 
Jancsó Éva propunem desemnarea doamnei viceprimar Vargha Fruzsina, și în Consiliul de 
Aministrație al Școlii Gimnaziale ”Váradi József” propunem desemnarea domnului 
consilier local Zsigmond József.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentare. Vom vota cu vot secret. Vă rog să votați și să puneți în urnă. Mulțumesc 
frumos, toate cele 16 buletine de vot sunt valide și toate cele trei persoane au fost votate cu 
16 voturi. Vă rog să votați despre punctul 12 în ansamblu.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 
HOTĂRÂREA NR. 356/2022. 
 „Urmează ultimul punct, punctul D13, care a fost avizat favorabil de comisiile de 
specialitate I, IV și V.” 
 PUNCTUL D13 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în comisiile de 
evaluare a probei de interviu pentru ocuparea funcțiilor de director și director adjunct, din 
unitățile de învățământ preuniversitar de stat din municipiul Sfântu Gheorghe. 
 „O să vă prezint eu. În cadrul Liceului Teologic Reformat va fi un concurs pentru 
ocuparea funcției de director și din cadrul Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe va fi numit ca membru Kondor Ágota, iar în cazul lipsei dânsei Zsigmond 
József. La Liceul Tehnologic ”Puskás Tivadar” va fi concurs pentru ocuparea funcției de 
director adjunct și Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe va fi reprezntată de 
Kádár Imola, iar în cazul lipsei dânsei József Álmos. La Liceul Economic ”Berde Áron” va 
fi concurs pentru ocuparea funcției de director și Kondor Ágota va reprezneta Consiliul 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, iar în cazul lipsei dânsei Keresztes László. Școala 
Gimnazială ”Váradi József” va fi concurs pentru ocuparea funcției de director adjunct și 
vom desmna ca membru pe József Álmos, iar ca membru supleant pe Kondor Ágota. La 
Școala Gimnazială ”Néri Szent Fülöp” va fi concurs pentru ocuparea funcției de director și 
director adjunct și este desemnat Keresztes László, iar ca membru supleant József Álmos. 
Va fi concurs și pentru ocuparea funcției de director la Centrul de Excelența Covasna, unde 
membru va fi Keresztes László, iar membru supleant József Álmos. La Palatul Copiilor 
Sfântu Gheorghe va fi concurs pentru ocuparea funcției de director, unde este desemnat ca 
membru József Álmos, iar ca membru supleant Zsigmond József. Dorește cineva să mai 
adauge ceva? Dl. viceprimar, d-na viceprimar? Atunci vom vota din nou cu vot secret. Vă 
rog să votați cu da sau nu și să puneți buletinul de vot în urnă. Vă mulțumesc tuturor pentru 
vot. Vă rog să fiți cu răbdare până când le numărăm. Toate cele 16 voturi sunt valide. 
Acum vă rog să votați în ansamblu proiectul de hotărâre. 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (József Álmos), 



 

 

HOTĂRÂREA NR. 357/2022. 
 „Mulțumesc frumos. Am dezbătut toate punctele. Înainte de a da cuvântul d-lui 
Kolcza István. Aș dori să mulțumesc colegilor pentru pregitirea tehnică perfectă. Mult 
succes echipei OSK. István ai cuvântul.” 
 DIVERSE: 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Aș dori să mă 
adresez d-lui viceprimar, dacă-mi permite. Mă adresez cu rugămintea ca în capătul străzii 
József Attila, la ieșirea de la ”Büdöskút” mașinile circulă cu foarte mare viteză, pe care v-
am semnalat de mai multe ori. Și locuitorii de acolo mi-au semnalat. Eu le-am spus de 
procedură, că trebuie să adune semnături ca să fie pus acolo un limitator de viteză. Acest 
lucru s-a întâmplat și am înregistrat în ziua de azi cererea. Aș dori să-l rog pe dl. 
viceprimar ca să încercăm să rezolvăm această cerere. Cererea lor este, ca să nu deranjeze 
pe nimeni, că ar trebui pus limitatorul de viteză în jurul ”Büdöskút”, astfel ar încetini și 
mașinile mari, care vin dinspre Vâlcele spre Sfântu Gheorghe. Este aici Teleki László, 
locuitor din Simeria. A stat aici pe tot parcursul ședinței și dacă îi dăm voie într-un minut 
ar spune puțin mai detaliat care sunt problemele. Mulțumesc pentru cuvânt.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Desigur. Vă rog să 
veniți la un microfon, ca să funcționeze și traducerea.” 
 Domnul TELEKI LÁSZLÓ (lb.m.): „Nu aș dori să vă răpesc timpul, doar v-aș 
ruga ca în Simeria, pe str. József Attila, o parte a străzii spre Vâlcele... Nu vreau să abordez 
circulația vehicolelor mari, la starea drumurilor, pentru că cine a fost acolo, a văzut, ci doar 
la asediul la care suntem supuși noi și locuitorii din zonă. Pe parcursul a câteva luni, se 
desfășoară asediul acelor autovehicule de 25-50 de tone, care gonesc zilnic cu duzinele pe 
acel drum, care a fost construit în timpul monarhiei și care nu este construit pentru traficul 
acestor tipuri de vehicule pe acolo. Cea mai simplă ar fi, ca camioanele să fie 
redirecționate. Aș dori să vă rog, dacă se poate să fie instalată o trecere de pietoni după 
”Büdöskút”, unde este intersecția pentru mașini, unde este grădina pentru puieți, pentru că 
acolo trec oamenii la ”Büdöskút”. Exită doar o trecere de pietoni, la str. Cișmelei. Mai ales 
ceea ce ne trebuie este un limitator de viteză acolo. Din păcate camioanele nu mențin 
viteza reglementată de lege. Ar trebui să meargă cu 40-50 și merg cu 70-80, mai ales seara, 
când nu este circulație. Vă puteți imagina, dacă un camion cu 25 de tone merge aproape de 
case cu o viteză de 80, vă rog să imaginați ce face. Mai ales seara, când oamenii ar dori să 
se odihnească și gonsec acolo aceste camioane... De aceea sunt aici. Oamenii care sunt 
afectați au semnat. Pe drum sunt bălți așa de mari, încât dacă o mașină circulă cu viteză 
medie strpește cu apă pânî aproape de vârful zidului de protecție, pentru că drumul e făcut 
așa cum este. Aș dori să-l rog pe onoratul consiliu să facă ceva. Nu ar strica, dacă câteodată 
ar veni poliția cu radar, nu ca să amendeze șoferii de camion, ci să afle că această porțiune 
de drum este controlată și să nu circule ca nebunii. Vă mulțumesc pentru atenție și scuze. O 
zi frumoasă în continuare.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Dl. viceprimar doriți să răspundeți?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Da. Vă mulțumim pentru 
observații. Nu putem să ne ducem cu radarul, ci doar Poliția Rutieră poate, dar îi putem 
anunța, respectiv, cred că am anunțat colegul consilier despre faptul că în viitorul apropiat 
locuitorii străzii József Attila vor avea un mare noroc, deoarece vom începe mai înainte 
repararea străzii Fabricii, apoi a străzii Țigaretei, motiv pentru care circulația traficului de 
marfă va fi deviat deja de la Feldioara, astfel nu vor mai intra pe str. József Attila 
autoturismele mai mari de 3,5 tone. Desigur acest lucru durează până când se termină 



 

 

lucrările la ambele străzi. Însă avem speranța că se va realiza acel drum ocolitor, care va 
putea elimina totalmente str. József Attila din traficul de marfă, desigur până când acest 
lucru se poate realiza va trece ceva timp, deoarece acest lucru există doar în formă 
conceptuală. Cererea pentru limitatorul de viteză o vom discuta cât mai curând în comisia 
de circulație și o să dăm curs cererii.” 
 Domnul președinte de ședință ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Mulțumesc frumos pentru prezentă. Luni vom avea o nouă ședință, asta zic doar așa. Închei 
ședința de azi. La revedere, o după amiază plăcută tuturor.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 septembrie 2020. 
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